

Antananarivo. Open Letter to the International Community from the SECES

Jeudi, 10 Mai 2018 15:18 - Mis à jour Jeudi, 10 Mai 2018 16:10



www.madagate.org



OPEN LETTER TO THE INTERNATIONAL COMMUNITY

There you are again! Supposedly to bring some solutions to the unteenth political crisis that, once more, shakes Madagascar. You may say to yourself that, the Malagasy people are really incorrigible. You are, maybe, in good faith but we'll have you know that this people don't foresee any good coming from your return.

You probably felt some, if not undoubted hostility at your arrival at the International Airport of Ivato. "It's old hat", would you say. Yes! And you are quite right! But the problem is that you never asked yourselves the right questions that should obviously worry you: How come that there is so much political instability in this country? Why are there so much distrust and hostility towards you?

Should the Malagasy people endure all sorts of exactions, tolerate corruption, let themselves be stripped of their meager possessions, and resign themselves to living in unhealthy slums... in the name of a political stability supposedly favorable to the economic development?

From now on, you should bear it in mind that:

- as long as the Malagasy are governed by corrupt politicians whose only concern is to grow rich as quickly as possible, by all possible illegal means and with complete impunity,
- as long as the Malagasy stay and rot in an increasing as well as unjustified extreme poverty,
- as long as the Malagasy are victims of the exactions perpetrated by the police and the armed forces supposed to be protecting them and their possessions,
- as long as the Malagasy suffer in their flesh because of the growing insecurity that prevails in their cities and countries,
- as long as the Malagasy feel humiliated, offended in their dignity,
- as long as the candidates of their choice are excluded from the electoral process, whatever the reasons are, as long as the freedom of the press, of opinion and of expression are only empty words,
- as long as unscrupulous leaders, completely devoid of any patriotism and sense of statehood give themselves over to the poaching and the robbing of the natural resources of their country,
- as long as the word 'justice' remains void of all meaning.

the Malagasy, though well-known for their unlimited patience, are driven back to insurrection, and will always take to the streets on the May 13 square with the confessed intention of overthrowing the ruling power, whatever name is given to their movement (uprising, insurrection, coop...), and whether it pleases the political leaders and international community or not.

A democratically elected government loses all legitimacy the day it tramples the democratic principles underfoot! If this is not the case, we'll have to re-establish the Nazi regime!

Antananarivo May, 9, 2018

The SECES members of the Antananarivo section
of the Trade Union of Teachers and Researchers of the Higher Education,



www.madagate.org

LETTRE OUVERTE A LA COMMUNAUTE INTERNATIONALE

Vous revolez ! Vous êtes de retour pour soi-disant apporter des solutions à la énème crise politique qui secoue de nouveau Madagascar. Vous vous dites que, décidément, ce peuple malgache demeure incorruptible. Vous êtes, peut-être, de bonne foi mais sachez qu'une vous de ce peuple, votre retour n'augure rien de bon.

Vous avez sans doute ressenti une certaine hostilité, sinon une hostilité certaine à votre égard dès votre débarquement à l'Aéroport International d'Ivato. Un air de déjà vécu, diriez-vous. Oui ! Et vous avez tout à fait raison ! Mais le problème c'est que vous ne vous êtes jamais posé les questions qui devraient pourtant vous préoccuper : Pourquoi tant d'instabilité politique dans ce pays ? Pourquoi tant de méfiance, tant d'hostilité à votre encontre ?

Au nom d'une stabilité politique soi-disant propice au développement économique, la population malgache doit-elle endurer les exactions de toute sorte, tolérer la corruption, se laisser dépouiller de ses (maigres) biens, se résigner à vivre dans des taudis insalubres... ?

Dorénavant, il vous faut garder en tête que :

- tant que les Malgaches seront gouvernés par des politiciens véreux qui ne passent qu'à s'enrichir le plus rapidement possible par tous les moyens illégaux en toute impunité,
- tant que les Malgaches croupiront dans une misère aussi croissante qu'injustifiée,
- tant que les Malgaches seront victimes des exactions perpétrées par des membres des forces de l'ordre censés pourtant protéger leurs personnes et leurs biens,
- tant que les Malgaches seront meurtris dans leur chair étant donné l'insécurité grandissante qui prévaut dans leurs villes et leurs campagnes,
- tant que les Malgaches se sentiront humiliés, froissés dans leur dignité,
- tant que les candidats de leur choix seront exclus du processus électoral, pour quelque motif que ce soit,
- tant que la liberté de presse, d'opinion et d'expression ne sera qu'un vain mot,
- tant que des dirigeants sans scrupules, dénués de tout patriotisme, dépourvus du moindre sens de l'Etat se livrent au braconnage, se mettent à piller les richesses naturelles de leur pays,
- tant que la justice restera un terme vidé de son sens,

les Malgaches, réputés pour leur patience infinie, acculés à la sédition, descendront toujours sur la place du 13 mai dans le dessein avoué de renverser le pouvoir en place, quel que soit le qualificatif attribué à leur mouvement (soulèvement, insurrection, coup d'Etat...), que cela plaise ou non aux dirigeants, que cela vous plaise ou non, à vous autres de la prétendue communauté internationale.

Un pouvoir issu des urnes cesse d'être légal, perd toute légitimité le jour où il foule aux pieds les principes démocratiques ! Si tel n'est pas le cas, il va falloir rehabilitier le régime nazi !

Antananarivo, le 9 Mai 2018

Les membres du **Secrétariat des Enseignants-chercheurs et Chercheurs indépendants de l'Enseignement Supérieur SECES**
SECES-Section Antananarivo